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Υπάρχουν ορισµένες λέξεις στις οποίες το τελικό -ν άλλοτε παραµένει και 
άλλοτε χάνεται. Αυτές είναι: 
 

• το άρθρο την και το εµπρόθετο στην, 
• η προσωπική αντωνυµία του τρίτου προσώπου αυτήν, την,  
• τα µόρια δεν και µην 

 

Οι λέξεις αυτές διατηρούν το  τελικό «ν», όταν η επόµενη λέξη αρχίζει από: 
 

• τα φωνήεντα (α, ε, η, ι, ο, υ, ω), 

• από τα σύµφωνα  κ, π, τ, ξ, ψ  και  

• από τα δίψηφα σύµφωνα (µπ, ντ, γκ, τσ και τζ) 

π.χ. στην αυλή, µην ξεχάσεις, την µπάλα 
 

Άρα, οι λέξεις αυτές χάνουν το  τελικό «ν», όταν η επόµενη λέξη αρχίζει από: 
 

 ένα από τα υπόλοιπα σύµφωνα: β, δ, γ, φ, θ, χ, µ, ν, λ, ρ, σ, ζ. 

π.χ. τη δασκάλα, τη θυµήθηκα, δε θέλω 
 

Τι πρέπει να προσέξω: 
 

Στον γραπτό λόγο, το τελικό -ν διατηρείται πάντα 
 

• στον ενικό του αρσενικού οριστικού άρθρου (τον / στον) και στον ενικό 
του αρσενικού αόριστου άρθρου (έναν) για να αποφεύγεται η σύγχυση µε 
το ουδέτερο οριστικό και αόριστο άρθρο (το, ένα).  
 

π.χ. τον νέο (άντρα) αλλά το νέο (είδηση) 
έναν νέο (άντρα) αλλά ένα νέο (είδηση) 

• στο άρθρο των,  
• στην προσωπική αντωνυµία αυτόν, τον  
• καθώς και στο σαν 

 

π.χ. των θαλασσών, αυτόν θέλει, τον φώναξε, σαν λύκος 

•  

•  

            Ενότητα 4 : Ο κόσµος γύρω µας 

         Τετράδιο ζωγραφικής 1 

 

  

 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

 

 
 

 
 
 
 

 
  

 

ONOMA: __________________ 

 

 

Τελικό -ν 
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1. Συµπληρώνω το τελικό  ν, όπου χρειάζεται, στις παρακάτω προτάσεις. 
 

Άκουσα το__  γείτονα να υπενθυµίζει στη__  Ελένη τις ώρες κοινής ησυχίας. 

Πρόσεχε όταν διασχίζεις αυτό__ το__  δρόµο. 

Περιµένουµε τη__  Αντιγόνη, τη__ φίλη της Ελένης να έρθει. 

Μη__  ξεχάσεις να µε πάρεις τηλέφωνο! 

Τροµάξαµε από το__  ξαφνικό θόρυβο στη__  αυλή. 

Δε__  πρέπει να κάνεις ό,τι σου λένε.   

 
2. Διαγράφω το τελικό ν όπου δε χρειάζεται, στις παρακάτω φράσεις. 
 

την  χελώνα  την  µαθήτρια    δεν  θέλω            την  Άρτεµη 

τον  αγώνα  µην  έρθεις     µην  ζητάς     έναν  δρόµο 

την  ντουλάπα  στον  γιατρό    στον  εργάτη     δεν  πάω 

δεν  έρχοµαι  την µπάλα     τον  σκύλο     στην  θάλασσα 
 

3. Συµπληρώνω [ ν ] όπου χρειάζεται. 
 

Χθες έπαιξα µε τη__ Ελισάβετ και τη__  Σοφία. 

Ο µπαµπάς µού είπε να µη__  φύγω πολύ µακριά. 

Η µαµά µού είπε: «Μη__  αποµακρύνεσαι». 

Έλα να δεις το__  κήπο µας, είναι σα__ παιδική χαρά.. 

Τη__  δασκάλα µου τη__  λένε Ζωή. 

Πήγα στο__  ψαράδικο και αγόρασα ένα__  µπακαλιάρο.  

Θα βάλω τη__  µπλε µπλούζα. 

Μη__  ακούς τι σου λένε.  

Πήρα τηλέφωνο στη__  φίλη µου τη__  Ντίνα.  

Πεινάω σα__ λύκος. 

Α σ κ ή σ ε ι ς 

 


